
Referat fra skolebestyrelsesmøde den 14.05.20 

 

Sted: Via Skype 

Tid: 18.00 – 20.00  

Møde: Skolebestyrelsesmøde via skype møde 1 

Mødedeltagere: Peter Nordby (PN), Mette Schmidt (MS), Stefan Eis (SE), Søren Jark (SJ), 

Tue Danielsen (TD), Mette Damkjær (MD), Allan Fog Nielsen (AN), Louise Lund Pedersen (LP), 

Sophie Valeur (SV), Stefan Haldan Vestergaard (SHV), Thorbjørn Agerholm (TA), Pernille 

Dittmann (PD), Laura Høtbjerg Nielsen (LN) 

Afbud fra: Kim Degn (KD), 

Ordstyrer: Peter Nordby (PN) 

Referent: Mette Schmidt (MS) 

Bemærkning:  

 

 

                                            V (Vidensdeling), O (Orientering), D (Drøftelse), B (Beslutning) 

  
Tid 
  

  
Emne 

  
Mål 

  
Hvordan? 

  
Hvad har vi diskuteret/aftalt?  
Hvem gør hvad bagefter? 

17.30-

18.00 

 

Orientering fra: 

 Formanden 

 Skolen 

1. Byggeriet 

2. P klassen 

3. Ny 

viceskoleleder 

4. GLO 

5. Opstart af de 

store elever 

 SFO 

 SCV 

 Elevrådet 

   

Skolen:  

Nordisk mad og H/D projekt er gået 

igennem ca. 19.000 euro er blevet givet 

til projektet.  

 

P klassen: 

Vi har fået lov til at forsætte dog med 6 

elever i stedet for 4.  

Pt er der dog planlagt med en opstart 

med 7 elever. Forældre er tilfredse og 

glade for tilbuddet.  

Børnene profiterer af tilbuddet, dog er 

der en elev, der ikke virker til at udvikle 

sig i den retning, der bliver arbejdet 

med.  

 

Opstart med de store elever:  

Vi har brugt tid på at overholde 

forholdsregler, og sørge for at 

rammerne kan bære en opstart.  

Det er dog nyt for os alle, og vi må 

løbende lære af vores fejl og rette til, 



så de store elever får bedst mulig gavn 

af at skulle i skole igen.  

 

GLO: 

God opstart trods mange usikkerheder. 

Børn fra 11 forskellige institutioner og 

en sygemelding.  

Positive tilbagemeldinger fra forældre. 

Vi har valgt at udsende nyhedsbreve.  

Det tydede på en årgang med mange 

udfordrede børn, det er langt fra så 

vanskeligt som forventet.  

 

Eksamen er aflyst.  

Årskarakterer udskydes til slut juni. 

Der bliver lavet årsprøver i enkelte fag.  

 

Byggeriet er blevet forsinket. 

Indflytning sker først sidst i juli måned.  

Byggematerialer er svære at få leveret 

til tiden, hvilket er en af årsagerne til 

forsinkelsen. 

Mandefald blandt håndværkere i 

perioder er også årsag. 

Annett er stoppet som byggeleder - 

Jens har overtaget, men har ikke det 

kendskab, som Anett havde.  

Det giver nogle komplikationer.  

Udearealer er ved at blive forskønnet.  

 

SFO: 

Der er meldt 17 børn ud de seneste to 

måneder. Pædagogerne er koblet på 

klasser eller årgange.  

Store begrænsninger i aktiviteter pga. 

corona. Vi er dog opmærksomme på, at 

der skal noget til, hvis vi skal holde på 

børnene.  

Det er et dilemma, at vi gerne vil have 

børnene tilbage, men ikke har 

mulighed for at tilbyde det samme som 

før corona.  



Princippet om legegrupper fastholdes, 

trods ledelsens ret til at fortolke og 

lempe på reglerne. Vi følger 

udmeldingerne på området.  

 

SCV:  

Sekretær på SCV er stoppet, og der er 

ikke ny i stillingen, før Connie fra SCB 

kommer i august. 

Fusionen og skoleårets planlægning 

fylder meget.  

De nye 11 teams er dannet og 87 

elever er fordelt. Rammerne er ved at 

blive fordelt, de bliver dog mindre i 

fremtiden.  

Fusionen er ”stoppet” pga corona. Vi 

har ikke kunne samle personalet, og vi 

har måtte aflyse flere møder.  

Vi er ved at lave en fælles håndbog for 

personalet.  

Pædagogisk lørdag er under 

udarbejdelse. 

Der er gang i ansættelser af lærere og 

pædagoger mm.  

Flere vikarer er blevet fastansat.  

Flytningen af ting fra SCB sker i løbet af 

juni. 

Vonsild festival er aflyst pga 

forsamlingsforbuddet.  

Dimension er ved at blive planlagt.  

 

Elevråd: 

Generel positive udmeldinger fra 

eleverne omkring onlineunder-

visningen.  

18.00-

19.00 

Økonomi 
 

MS orientere, 

derefter 

mulighed for 

debat (O/D) 

Økonomirapporten (OLAP) viser 

generelt fornuftige forbrugsprocenter.  

Høj på uddannelse og kurser. Der er 

altid for lidt, hvis dette område skal 

prioriteres. I næste skoleår uddannes 

der mange lærere til både fysik/kemi, 



FabLab og forskellige vejleder-

funktioner. 

Høj på elevakt. Indkøb kan være skævt 

fordelt på året. Kan dog ikke forventes 

at blive høj, når man tænker 

coronapausen ind.  

Høj på skolebest. pga. kontingent.  

Rengøring og rengøringsmaterialer skal 

forventes at blive høj.  

IT høj, da vi har købt 9 nye pcér efter 

indbrud.  

Sammenlagt en fornuftig forbrugs-

procent på 32,5. 

19.00- 

19.30 

Timefordelingen  Oplæg ved MS 

(D/B) 

 

Se venligst 

vedhæftet bilag 

Kontaktpædagoger på alle årgange fra 

0.-3.kl. 

Kontaktpædagogerne varetager så vidt 

muligt også bevægelse eller andre 

opgaver på årgangen.  

Musik og engelsk i 0.kl. 

Profilfag varetages af lærere og 

pædagoger (nedgang i pædagogernes 

timer i skoledelen, pga. besparelser). 

IT på 3. årgang er planlagt som enkelte 

timer og ikke en del af profilfag.  

Tysk fra 4. kl. 

På 4. årgang to lektioner med ekstra 

lærer i dansk og to i matematik. Giver 

mulighed for kurser, holddannelser 

mm.  

6.årg. 2 lektioner med ekstra 

matematiklærer. 

8. årgang 2 lektioner til dansk delehold 

pr. klasse.  

9. kl. 2 lektioner til matematik 

delehold. 

 

Vi er pt. i dialog med vejledere omkring 

deres rolle i at understøtte undervis-

ningen f.eks. omkring dysleksi.  

 

Bevægelse i undervisningen diskuteret. 

Skolen kan med fordel drage nogle af 



de erfaringer, der er kommet i 

forbindelse med opstart efter corona 

ind i fremtidig undervisning, så 

bevægelse bliver en del af fagene i 

højere grad.   

19.30- 

19.45 

Erfaringer fra opstart 

efter Corona 

Hvilke 

erfaringer har 

vi gjort os, og 

kan vi tage 

nogen af de 

erfaringer med 

i fremtiden. 

 

Hvordan har 

forældrene 

oplevet det. 

Oplæg ved PN 

og MS, 

Derefter debat 

(O+D) 

Forældre på skolen:  

Det opleves som roligt og ansvarsfyldt, 

at forældre siger farvel og afleverer 

uden for skolen.  

Børnene er vokset, og vi ønsker at 

arbejde videre med denne erfaring, 

dog uden at skolen skal være ”forbudt 

for forældre”.  

 

Køleskabe: 

Der er mere ro på og færre konflikter 

ved spisesituationer, når eleverne ikke 

skal hente og aflevere madkasser i 

køleskabene.  

Personalet ønsker ikke at vende tilbage 

til brugen af køleskabe. Det virker som 

om forældrene har fundet løsninger, i 

forhold til at holde maden frisk. 

Børnene klager ikke over, at maden 

ikke nødvendigvis er kold.  

 

Forskudt mødetid: 

Det fungerer rigtig godt og som en rolig 

opstart på dagen.  

 

Færre konflikter:  

Generelt er konfliktniveauet meget lavt 

i forhold til normal. Vores RUC har ikke 

været i funktion, bortset fra enkelte 

timer, hvor Martin har været med i 

enkelte klasser.  

 

GLO: 

Meget roligt uden store konflikter eller 

utrygge børn.  

 

SCV: 

Gode erfaringer fra specialcenteret. 



Forældre i bestyrelsen giver udtryk for 

glade og trygge børn. Kritisk dialog 

om planlægning og manglende 

ensretning af undervisning på 

tværs af årgange samt 

kompetenceniveauer på 

platformene for undervisere. Børn 

siger hjemme: ”Skolen er det fedeste 

lige for tiden”. Færre konflikter. Håber 

lærerne vil bruge nogle af tingene fra 

coronatiden i fremtiden. 

Lektiemængden har generelt været fin.  

19.45- 

19.55 

Erfaringer med 
hjemmeundervisning 

Hvad er vores 
erfaringer. 
 
Har der bare 
været sendt 
opgaver ud 
 
Har der været 
reel 
undervisning 
 
Hvad savner 
vores elever nu 
i forhold til 
undervisningen 

PN kommer med 
et indspark fra 
skolens side, 
derefter gerne 
tilbagemeldinger 
fra forældrene, 
og en debat. 
(O+ D) 

Tilfredse forældre. Glade for 

undervisningen. 

Nogle synes, der har været for lidt 

videokonferencer. Det har været 

meget svingende hvor meget og hvor 

lidt. Lærerne er meget forskellige i 

deres tilgang og kompetencer. 

Ved genåbningen fokuseres der på 

relationen.  

Lærerne har brugt tid på at 

erfaringsudveksle i forhold til at lære at 

fjernundervise. 

Lærerne ønsker fremadrettet en mere 

ensrettet it-strategi.  

Mette fra SCV fortæller, at hun også 

har haft fjernundervisning med elever 

fra specialcenteret med succes.  

Det er muligt, at man fremadrettet skal 

tænke i, hvordan man kan bruge 

fjernundervisningen i en normal 

hverdag.  

Kulturen for it-brug er blevet 

tydeliggjort.  

19.55- 

20.10 

IT Hvad er det for 
IT programmer 
lærerne 
bruger. 
 
Er IT planen 
ikke bekendt 
for lærerne 

(O) PN derefter 
drøftelse 

Det er svært at ændre kulturen i 

forhold til brugen af google i 

overbygningen.  

Vi vil lave en indsats for at bruge 

Officepakken/Onedrive allerede fra 

indskolingen. 

  



Skolebestyrelsen tager it-strategien op 

til revision.  

Evt.    Allan stopper i bestyrelsen, vi takker 

for det gode samarbejde. 

Henrik Zoega holder orlov fra 

bestyrelsen indtil ultimo oktober 2020.  

Peters forslag er, at han og formanden 

mødes, og drøfter hvordan vi får 

suppleret bestyrelsen op.  

Anne Peyrath fortæller, at der ikke er 

interesse fra SCBs forældregruppe. 

 

 

 


